
Kronika za rok 2018 

Samospráva obce 
 

Starosta obce: Ing. Štefan Kováč 

Zástupca starostu obce: Richard Saluga 

Poslanci obecného zastupiteľstva: Marek Belej, Emil Borza, Mgr. Jozef Franko, Peter 

Hvizdoš, Ing. Ján Kaľavský, Ing. Mária Magdová, Richard Saluga, Ivan Zahuranec, Peter 

Zimmermann. 

Hlavný kontrolór obce: Ing. Vladimír Vaščák 

Zamestnanci:  

Na obecnom úrade sú zamestnaní: Gabriela Cenká, Ing. Mária Gmucová, Katarína Hanková, 

Oľga Kočíková, Iveta Böhmerová, Mgr. Lucia Kipikašová, Daniela Nehilová, Rastislav 

Richnavský, Ján Richnavský, Ľubomíra Uličná, Adriana Martiníková (knižnica aj vedúca 

školskej jedálne v MŠ) 

V Materskej škole sa deťom venujú učiteľky: Mgr. Alena Cifrová riaditeľka,  Mgr. Ľubica 

Slebodníková, Mgr. Ľudmila Magdová, Mgr. Helena Tivadarová, Mgr.Lucia Podracká, 

Dagmar Ringošová. Nepedagogické zamestnankyne: Alena Hvizdošová, Adriana Martiníková 

a Daniela Nehilová. 

Členovia komisií ako aj poslanci obecného zastupiteľstva zostali v porovnaní s rokom 2017 

do volieb do orgánov samosprávnych krajov v novembri 2018 nezmenení. 

Zasadnutia obecného zastupiteľstva boli vykonávané podľa schváleného plánu práce. 
Počet riadnych zasadnutí obecného zastupiteľstva: 6 

Počet mimoriadnych zasadnutí obecného zastupiteľstva: 1 

Podrobný program ako aj zápisnice z jednotlivých zasadnutí sú archivované na Obecnom 

úrade v Kluknave. Pre rozsiahlosť zápisníc a množstvo uznesení sú v kronike uvedené iba 

najdôležitejšie uznesenia, ktoré obecné zastupiteľstvo obce prijalo.  

Obecné zastupiteľstvá: 

 

Na zasadnutí dňa 9. marca bola obecným zastupiteľstvom schválená rekonštrukcia: 

strechy Domu kurialistov, Materskej školy – I. etapa, budovy šatní TJ Kluknava. 

Dôležitým bodom bolo aj prerokovanie situácie v rómskej osade Ružakovec, kde 

došlo a dochádza aj naďalej k zosuvu pôdy v kluknavskom katastri. Obec Kluknava 

listom upozornila dotknutých občanov, aby sa vysťahovali z tejto oblasti, a keďže ide 

o občanov obce Richnava, je táto situácia so zosuvom problematická. Podľa správy z 

Ministerstva životného prostredia Slovenskej republiky z 26.2.2018 sa na vzniku 

zosuvov a porúch okrem výdatných dažďov vo veľkej miere aj antropogénne zásahy. 

podrezanie zosuvného svahu, neodborné zakladanie a výstavba (bez povolenia) na 

vytvorenej umelej nezhutnenej terase, neodvádzanie zrážkových vôd.  

Na zasadnutí dňa 17.mája poslanci schválili: realizáciu stavby „Zníženie 

energetickej náročnosti materskej školy v obci Kluknava“, taktiež osadenie 

bleskozvodu na zrekonštruovanej streche NKP Dom kurialistov, uzávierku miestnej 

komunikácie medzi obcou Kluknava a jej miestnou časťou Štefanská Huta a to 



každoročne v termíne od 01.07. - 31.08., kedy bude cesta v týchto letných mesiacoch 

využívaná na rekreačné účely – pri ceste bude zrealizovaný oddychový kút Pri haci, 

pre občanov obce, chodcov, turistov a cyklistov. Aj na tomto zasadnutí sa riešila 

situácia so zosuvom pôdy v rómskej osade Ružakovec, obecné zastupiteľstvo poverilo 

starostu obce informovať žiadateľov listom o riešení zosuvu svahu v časti Ružakovec 

o tom, že listom zo dňa 23.01.2018 boli ohrození občania vyzvaní na opustenie 

príbytkov v danej lokalite a tieto výzvy boli obyvateľmi prevzaté dňa 31.01.2018. 

Pozemky, na ktorých sú ohrozené príbytky postavené sú v správe Urbárskej 

spoločnosti Richnava. Všetci obyvatelia osady sú evidovaní v obci Richnava. 

Obývané stavby sú postavené nelegálne, bez stavebného povolenia. Územie nebolo 

určené na stavebné účely. Zosuv bol zaradený do zoznamu svahových deformácií v 

rámci Slovenskej republiky, ktoré sa postupne sanujú cez Ministerstvo životného 

prostredia Slovenskej republiky, sekciu geológie cez rozpočet MŽP SR a po určení 

naliehavosti sanácií. Do dňa 17.05.2018 nebol svah sanovaný. Obec Kluknava dňa 

31.01.2018 žiadala listom č. 132/2018 Ministerstvo životného prostredia SR o sanáciu 

geologického podlažia v ohrozenom území. Obyvatelia ohrozeného územia boli 

opakovane upozornení na možné ohrozenie pri osobnom stretnutí so starostom obce 

Kluknava na Obecnom úrade v Kluknave. Predmetná svahová deformácia bola 

viackrát bodom programu obecného zastupiteľstva v Kluknave, o čom svedčia aj 

zápisnice zo zasadnutí. Poslanci obecného zastupiteľstva v Kluknave sú zároveň aj 

členmi krízového štábu obce. Poslanci osobne vykonali prehliadku na tvare miesta. 

Doposiaľ k vzniku mimoriadnej udalosti nedošlo a predmetný svah je monitorovaný. 

Zasadnutie dňa 28. júna – bolo schválené: použitie rezervného fondu vo výške 542 

000 € na II. etapu rekonštrukcie  materskej školy, Dom kurialistov – drevený šindeľ a 

bleskozvod – 108 948 ,- €  a  výstavbu polyfunkčného domu – 253 302 ,- €, taktiež aj 

priamy predaj tribúny na ihrisku v Štefanskej Hute, stavebné úpravy na NKP Dom 

služobníctva, objekt Mlátovisko. Obecné zastupiteľstvo súhlasilo v rámci 

Kluknavských folklórnych slávností udeliť Cenu Obce Kluknava: Mgr. Gabriele 

Kyseľovej - Petrovi Richnavskému - Márii Richnavskej - Marte Kipikašovej za 

úspešnú činnosť pri zachovávaní ľudových tradícií a folklóru Obce, udeliť Cenu 

starostu obce Kluknava:  Folklórnemu súboru Kluknavčanka - Detskému folklórnemu 

súboru Viganček za dlhoročné a úspešné zachovávanie a šírenie ľudových tradícií, 

folklóru a za šírenie dobrého mena obce Kluknava udeliť Cenu Obce Kluknava in 

memoriam:  Alžbete Cirbusovej, Ivanovi Fremalovi, Ladislavovi Rychnavskému – 

všetkým oceneným poskytnúť finančnú odmenu vo výške 300,-€.   

Zasadnutie dňa 14. augusta - hlavným bodom rokovania bolo schválenie predloženia 

žiadosti o nenávratný finančný príspevok na projekt Zberný dvor v obci Kluknava vo 

výške 390 247,49 € a žiadaná suma je 370 735,12 € so spolufinancovaním obce vo 

výške 19 600 eur.  

Na zasadnutí dňa 8. októbra 2018 bolo schválené predloženie žiadosti o NFP s 

názvom „Vodozádržné opatrenia v obci Kluknava“ (výmena nepriepustného povrchu 

za priepustný na parkovisku pred futbalovým ihriskom) a taktiež aj s uskutočnenie 

posedenia s dôchodcami pri príležitosti mesiaca úcty k starším dňa 13.októbra 2018 v 

reštaurácii Poľovník.  

Zasadnutie dňa 7.11.2018 – bolo to posledné zasadnutie vo volebnom období 2014-

2018.  Starosta obce poďakoval poslancom za spoluprácu a zrekapituloval, čo sa vo 



volebnom období 2014-2018 podarilo uskutočniť. Všetky ním uvedené akcie sú už 

zahrnuté v zápise jednotlivých rokov kroniky obce.  

 

Prvé zasadnutie obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2018-2022 sa konalo 

dňa 21.11.2018 a v súlade so zákonom č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení v znení 

jeho neskorších predpisov novozvolený starosta obce Ing. Kováč Štefan zložil sľub do 

rúk zástupcu starostu obce p. Richarda Salugu, ktorý po zložení sľubu odovzdal 

novozvolenému starostovi obce insígnie obce. Osvedčenie o zvolení za starostu obce 

Ing. Štefanovi Kováčovi odovzdal Jozef Richnavský, predseda Miestnej volebnej 

komisie v Kluknave. Novozvolení poslanci obecného zastupiteľstva (uvedení v tomto 

zápise pri výsledkoch volieb) v súlade so zákonom č. 369/1990 Z.z o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov zložili sľub do rúk starostu obce Ing. Štefana 

Kováča, ktorý im zároveň odovzdal aj osvedčenia o zvolení za poslancov obecného 

zastupiteľstva. Po zložení sľubu Ing. Štefan Kováč, starosta obce informoval 

prítomných o vzdaní sa funkcie poslanca obecného zastupiteľstva z dôvodu jeho 

zvolenia do funkcie starostu obce Kluknava. Z uvedeného dôvodu v súlade so 

zákonom č. 346/1990 Z.z., § 51 v znení neskorších predpisov vo volebnom obvode č. 

1 ako prvý náhradník sa poslancom stáva Ing. Ján Kaľavský, Kluknava 383, ktorý 

taktiež zložil zákonom predpísaný sľub poslanca obecného zastupiteľstva. Sľub 

poslanca z novozvolených poslancov nezložil Ivan Zahuranec, Kluknava 387, ktorý sa 

ospravedlnil zo zasadnutia obecného zastupiteľstva a sľub zloží v najbližšom možnom 

termíne. Na zasadnutí bolí zvolení aj predsedovia zvolených komisií a to nasledovne: 

za predsedu Komisie finančnej a správy obecného majetku - Ing. Ján Kaľavský, za 

predsedníčku Komisie pre výstavbu a územné plánovanie -  Ing. Mária Magdová, za 

predsedu Komisie školskej a kultúrnej - Mgr. Jozef Franko, za predsedu Komisie pre 

ochranu verejného poriadku - Richard Saluga, za predsedu Komisie pre verejné 

obstarávanie - Bc. Eva Ondášová, za predsedu Komisie pre rozvoj Štefanskej Huty -  

Miroslava Brutovský, za predsedu Komisie pre ochranu verejného záujmu -  Ing. 

Marek Balčák.  Za sobášiacich v novom volebnom období boli zvolení poslanci Ing. 

Ján Kaľavský a Bc. Eva Ondášová. Obecné zastupiteľstvo si zvolilo Ing. Jána 

Kaľavského ako poslanca oprávneného zvolávať a viesť zasadnutie obecného 

zastupiteľstva v Kluknave v súčasnom funkčnom období. Na zasadnutí bolo schválené 

aj rozdelenie poslaneckých obvodov:  

1 – 83 a č.d. 675, 673, 678, 679, 681, 695, 724 – Richard Saluga 

84 – 166 a č.d. 723 – Milan Lisý  

167 – 248 a č.d. 684 – Ing. Ján Kaľavský  

249 – 330 a č.d. 726 – 728, č.d. 730, č.d. 733 –Bc. Eva Ondášová  

331 – 412 a č.d. 680, 687, 693, 721 – Ivan Zahuranec  

413 – 494 a č.d. 677, 719, 720 – Ing. Marek Balčák  

495 – 578 a č.d. 676, 710, 718 – Mgr. Jozef Franko  

579 – 618 a č.d. 696 - 700 - Ing. Mária Magdová  

619 – 668 a č.d. 682, 716, 717, 731 - Miroslav Brutovský.  

 

Určený bol aj plat starostu obce na nasledujúce funkčné obdobie v zmysle § 4 ods. 1 

zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí a 

primátorov miest v znení neskorších predpisov, a to: súčin priemernej mesačnej mzdy 

zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov Štatistického 



úradu Slovenskej republiky za r. 2017 a násobku 1,98 s účinnosťou odo dňa zloženia 

sľubu (do 30.11.2018) a násobku 2,2 s účinnosťou od 1.12.2018. Zároveň poslanci 

odsúhlasili zvýšenie platu starostovi obce Kluknava o 60% mesačne s účinnosťou odo 

dňa zloženia sľubu (do 30.11.2018) a o 60 % mesačne s účinnosťou od 1.12.2018.   

Z poslancov obecného zastupiteľstva pre kontrolu a činnosť spoločenských organizácií 

v obci Kluknava boli pre jednotlivé organizácie zvolení, pre: 1. Telovýchovná jednota 

Kluknava - Milan Lisý, Richard Saluga 2. Slovenský červený kríž Kluknava – Ivan 

Zahuranec 3. Dobrovoľný hasičský zbor Kluknava – Ivan Zahuranec, Ing. Marek 

Balčák 4. Folklórna skupina Kluknavčanka – Mgr. Jozef Franko, Bc. Eva Ondášová 5. 

Únia žien, ZO Kluknava – Ing. Mária Magdová 6. Poľovnícka spoločnosť Kluknava – 

Ing. Ján Kaľavský 7. Slovenský zväz zdravotne postihnutých Kluknava – Miroslav 

Brutovský. V závere zasadnutia poslanci súhlasili s uskutočnením 7. ročníka 

vianočného turnaja Kluknavčanov o pohár starostu obce Kluknava dňa 29.12.2018 a  

4. ročníka kluknavskej fašiangovej zabíjačky dňa 26.1.2019 za podmienok určených 

ako pri uplynulých ročníkoch.  

 

Dňa 10. novembra 2018 sa konali voľby do orgánov samosprávy.  

Výsledky volieb v obci Kluknava na základe zápisnice Miestnej volebnej komisie v 

Kluknave: 

počet volebných obvodov – 2, počet volebných okrskov – 2, počet okrskových volebných 

komisií, ktoré doručili zápisnicu o priebehu a výsledku hlasovania vo volebnom okrsku – 2, 

počet voličov zapísaných v zoznamoch voličov - 1 296, počet voličov, ktorí sa zúčastnili na 

hlasovaní – 836, počet voličov, ktorí odovzdali obálku – 836, počet platných hlasovacích 

lístkov odovzdaných pre voľby do obecného zastupiteľstva – 818, počet poslancov, ktorý sa 

mal zvoliť – 9, počet zvolených poslancov – 9, počet platných hlasovacích lístkov 

odovzdaných pre voľby starostu obce - 830 

 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov na starostu obce: 

Meno a priezvisko kandidáta 

Politická 

strana/nezávislý 

kandidát 

Počet 

platných 

hlasov 

Gizela Brutovská, Mgr., PhD. 

SPOLU – 

občianska 

demokracia 

42 

Miloš Brutovský, Bc. 
Sloboda a 

Soliadrita 
3 

Pavol Hvizdoš 
Slovenská 

národná strana 
21 



Ján Kaľavský, Ing. 
Nezávislý 

kandidát 
41 

František Kováč 
Nezávislý 

kandidát 
14 

Štefan Kováč, Ing. 
Nezávislý 

kandidát 
412 

Ján Majerník 
Smer – sociálna 

demokracia 
50 

Radovan Zimmermann 
Nezávislý 

kandidát 
247 

 

Za starostu obce bol zvolený Ing. Štefan Kováč.  

Zvolení poslanci Obecného zastupiteľstva v Kluknave: 

Číslo 

volebného 

obvodu 

Meno a priezvisko 

kandidáta 

Politická 

strana/nezávislý 

kandidát 

Počet 

platných 

hlasov 

1 Richard Saluga 
Smer – sociálna 

demokracia 
367 

1 Štefan Kováč, Ing. Nezávislý kandidát 339 

1 Ivan Zahuranec 
Kresťanskodemokratické 

hnutie 
328 

1 Eva Ondášová, Bc. 
Kresťanskodemokratické 

hnutie 
293 

1 Milan Lisý 
Slovenská národná 

strana 
271 

1 Marek Balčák, Ing. 
SME RODINA - Boris 

Kollár 
260 

1 Jozef Franko, Mgr. 
Kresťanskodemokratické 

hnutie 
254 

2 Miroslav Brutovský ŠANCA 56 



2 Mária Magdová Nezávislý kandidát 40 

 

Náhradníci – kandidáti, ktorí neboli zvolení za poslancov obecného zastupiteľstva: 

Volebný obvod č. 1 

Ján Kaľavský, Ing. nezávislý kandidát – 250  

Jozef Magda, Ing. nezávislý kandidát - 244 

Mária Eperješiová, Ing. Demokratická strana - 226 

Benjamín Kožár, nezávislý kandidát - 226 

Mária Pongó, Mgr. Kresťanskodemokratické hnutie - 211 

Mária Vasiľová, RNDr. nezávislý kandidát - 166 

Ján Majerník, SMER - sociálna demokracia - 114 

Juraj Drál, SMER - sociálna demokracia - 106 

Marek Kiška, SMER - sociálna demokracia - 101 

Dávid Segiň, SMER - sociálna demokracia - 90 

Miloš Brutovský, Bc. Sloboda a Solidarita - 85 

Ján Čižmarik, SMER - sociálna demokracia – 78 

František Kováč nezávislý kandidát- 64 

Valéria Richnavská, PhDr. SMER - sociálna demokracia - 49 

 

Volebný obvod č.2: 

Gizela Brutovská, Mgr., PhD. SPOLU - občianska demokracia - 40 

Branislav Oros, SMER - sociálna demokracia - 34 
Peter Hvizdoš, SMER - sociálna demokracia - 25 

 

Ustanovujúce zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo dňa 21.11.2018, na ktorom bol 

vymenovaný za starostu obce na funkčné obdobie 2018-2022 Ing. Štefan Kováč, takisto na 

základe volebných výsledkov prijalo vymenovanie za poslancov 9 zvolených kandidátov, vo 

volebnom okrsku č. 1 Kluknava - 7 poslancov: Bc. Eva Ondášová, Ing. Marek Balčák, Mgr. 

Jozef Franko, Ing. Ján Kaľavský, Milan Lisý, Richard Saluga, Ivan Zahuranec a za okrsok č. 

2 Štefanská Huta – 2 poslanci: Miroslav Brutovský, Ing. Mária Magdová. Ing. Štefan Kováč 

sa funkcie poslanca obecného zastupiteľstva z dôvodu jeho zvolenia do funkcie starostu obce 

Kluknava vzdal. Z uvedeného dôvodu v súlade so zákonom č. 346/1990 Z.z., § 51 v znení 

neskorších predpisov vo volebnom obvode č. 1 ako prvý náhradník bol za poslanca zvolený 

Ing. Ján Kaľavský. 

OBYVATEĽSTVO 

Počet obyvateľov sa oproti roku 2017 zvýšil o 9 obyvateľov. Aj keď v počte obyvateľov sa 

zaznamenal nárast, skutočnosťou je to, že mladé rodiny odchádzajú za prácou a bývaním do 

vzdialených miest, alebo aj do zahraničia. K 31.12.2018 mala obec Kluknava 1589 

obyvateľov – 795 mužov a 794 žien. Počet prihlásených na trvalý pobyt: 23 občanov z toho 1 



cudzinec. Odhlásení z trvalého pobytu: 18 občanov. Prechodný pobyt oznámili 3 občania. V 

roku 2018 zomrelo 17 ľudí – z toho 9 žien a 8 mužov, narodilo sa 20 detí. V obci bolo k 

31.12.2018 dlhodobo nezamestnaných 22 osôb.  

Vzhľadom na to, že v roku 2018 bol prijatý zákon č. 18/2018 Z.z. o ochrane osobných údajov 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov, povaha zákona nedovoľuje zverejňovať osobné 

údaje občanov.  

 

Každý rok prirodzene klesá aj počet žien, ktoré nosia tradičný kroj. V roku 2018 ich bolo už 

len 8: Mária Segiňová, Žofia Cenká, Margita Gomoľová, Verona Papcunová, Barbora 

Medvecová, Margita Hamráková, Margita Glovová, Magdaléna Podracká. 

V tomto roku oslávili výročie manželstva uzatvorené v obci Kluknava: 

Zlatá svadba: Valentín a Elena Rychnavskí, Ján a Mária Patzoví, Pavol a Marta Ferenčákoví 

V rámci evidencie obyvateľstva je dôležité pripojiť aj štatistický prehľad matričnej činnosti za 

rok 2018 obce Kluknava 

Počet obyvateľov za celý matričný obvod spolu: 4995  (Kluknava, Richnava, Hrišovce) 
Počet obyvateľov obce Kluknava k 31.12.2018: 1589 
Celkový počet matričných zápisov /SPOLU: narodenia, sobáše, úmrtia/: 46 

Počet narodených v obci Kluknava (prihlásených podľa pobytu matky): 0 
Počet zamatrikovaných úmrtí spolu za celý matričný obvod: 23: Kluknava – 10, Richnava – 

10 

Hrišovce – 3  

Počet zamatrikovaných sobášov spolu: 23 – z toho  občianskych 12 a cirkevných 11 
Počet vydaných matričných dokladov /vrátane prvopisov/: 115 
 

Zloženie obyvateľstva podľa jednotlivých kategórií 

Veková kategória spolu muži ženy 

0-3 73 37 36 

4-6 51 27 24 

7-14 120 60 60 

15-17 56 24 32 

18-60 906 482 424 

Nad 60 383 165 218 

 

V obci Kluknava bolo k 31.12.2018 evidovaných 22 dlhodobo nezamestnaných. Nedostatok 

pracovných miest v okolí obce a v obci má za následok, že mnohí občania musia cestovať za 

prácou do Košíc, Prešova. Spišskej Novej Vsi, ale aj na západné Slovensko, či za hranice, 

najmä do Čiech, Rakúska, Nemecka, Švajčiarska a Veľkej Británie.   

Najdôležitejšie udalosti roka 2018: 

Slovensko: 

28. októbra sme si pripomenuli 100 rokov od vzniku Československa. Rokom 2018 ale hýbali 

Slovenskom dve významné udalosti a to vražda novinára Jána Kuciaka (písal pre portál 

Aktuality.sk) a jeho snúbenice Martiny Kušnírovej v mesiaci február, ktorá vyvolala masívne 

protesty. V moderných dejinách Slovenska to bola prvá vražda novinára. Tá dokonca vyvolala 



nielen protesty v uliciach miest, ale aj zmeny na postoch vo vláde. Vyšetrovanie prebieha 

naďalej. 

V mesiaci november sa uskutočnili voľby do orgánov samosprávy obcí. Najviac mandátov 

získali nezávislí kandidáti, z politických strán získali najviac starostov a poslancov strany 

SMER-SD, KDH a SNS.  

Zaujímavé sú aj demografické štatistiky. Slovensko dosiahlo na konci roka 2018 celkovo 

nový rekord počtu obyvateľov v novodobej histórii republiky, na konci roka malo 5 450 421 

obyvateľov, z toho bolo 2 789 344 žien. Medziročne počet obyvateľov narástol o 7 301 osôb a 

to vplyvom pretrvávajúcej vyššej pôrodnosti nad úmrtnosťou, ako aj vplyvom prírastku 

obyvateľstva sťahovaním zo zahraničia. Cezhraničným sťahovaním získala Slovenská 

republika takmer 4-tisíc osôb. V roku 2018 bolo na Slovensku uzavretých 31 177 manželstiev 

a rozviedlo sa 9 560 manželstiev. K základným a sledovaným charakteristikám patrí dlhodobí 

trend intenzívneho starnutia slovenskej populácie, rok 2018 je v rámci sledovania starnutia 

populácie prelomový, počet a podiel seniorov historicky prvý krát na Slovensku prevýšil 

počet a podiel detí. Priemerný vek obyvateľa Slovenska dosiahol 40,8 roka - znamená to, že 

už druhý rok platí v Slovenskej republike stav, že polovica populácie je staršia ako 40 rokov. 

Zaujímavý je aj údaj priemerného veku rodičiek, ktorý mal stúpajúcu tendenciu, vlani 

dosiahol hodnotu 29,7 rokov.  

Svet:  

V roku 2018 sa konali voľby prezidenta Českej republiky, ktoré vyhral Miloš Zeman, 

podobne sa aj v Rusku uskutočnili prezidentské voľby – tie vyhral Vladimír Putin. 11. 

novembra si svet pripomenul 100 rokov od skončenia 1. svetovej vojny. Pozoruhodné sú aj 

zaujímavosti, že v Saudskej Arábii získali ženy právo šoférovať a v roku 2018 bolo najdlhšie 

pozorovateľné zatmenie mesiaca v 21. storočí, ktoré trvalo 1 hodinu, 43 minút, 34 sekúnd.  

K najvýznamnejším športovým udalostiam v roku 2018 patrili XXIII. zimné olympijské hry v 

juhokórejskom meste Pchjongčchangu, v Kodani a Herningu sa konali 82. majstrovstvá sveta 

v ľadovom hokeji, majstrami sveta sa stalo Švédsko a v Rusku sa konali 21. majstrovstvá 

sveta vo futbale – majstrami sveta sa stalo Francúzsko.    

 

Podniky v obci:  

Najvýznamnejší poskytovatelia služieb v obci: 

Predajne potravín: Milk-Agro spol. s r.o. , Kluknava 294, Karmen veľkoobchod potravín 

s.r.o., Kluknava 176, Ramix Radoslav Hamrák (potraviny a rozličný tovar), Kluknava 3, Spiš 

Market, Kluknava 294, Vijofel -predajňa mäsa a mäsových výrobkov, Kluknava 176  

Reštaurácie, pohostinstvá a občerstvenie: Hostinec „U Mili“ - Daniel Lovás, Kluknava 200, 

Piváreň Bradlan - František Lovás, Kluknava 294, Reštaurácia Poľovník Eva Balogová, 

Kluknava 493, Bufet Horec Václav Klimeš, Kluknava 398, EUROCLUB s.r.o. - Penzión a 

reštaurácia Biela Dáma a Čierny Rytier, správca: Mgr. Daniela Mikušová, Kluknava 178 

Ostatné: 



Poľnohospodárske družstvo Kluknava, Kluknava 440, Včelárske potreby – Stolmaj.sk, 

VČELÁRSTVO – MAJERNÍK, Kluknava 232, Auto – ESK s.r.o., Peter Zimmermann, 

Kluknava 188, Autoservis RKO s.r.o., Peter Kováč, Kluknava 164, Ladislav Mihalik - 

Autoslužby – Kluknava 647, Pánske, dámske a detské kaderníctvo TINA, Kluknava 201 

(Martina Čechová), Slovenská pošta, pobočka Kluknava 205 (vedúca Mária Papcunová, 

doručovatelia: Emil Bucko, Milada Bekešová, Ľudmila Bežilová), Kábel – Kluknava s.r.o. 

(televízny káblový rozvod), Ing. Štefan Kováč, konateľ spoločnosti Mgr. Jozef Franko, 

konateľ spoločnosti, ELBO – Emil Borza (revízie a montáž elektrických zariadení), Kluknava 

350, Ondrej Šimoňák (stavebná činnosť), Kluknava 535, M-stav – Martin Palko (stavebná 

činnosť) a MJM sadrokartón – Ján Palko (stavebná činnosť) - Helena Palková – cukrárenská 

výroba – Kluknava 679, Ján Čižmarik – ČIŽO (inštruktor autoškoly), Kluknava 573, BB 

THERM s. r. o. (vodoinštalatérstvo a kúrenárstvo), Branislav Brutovský, Kluknava105, 

Kalos-fam, spol. s r. o. (stavebná činnosť, doprava), Kluknava 660, Patrik Soľák, LRV 

Trading, s.r.o. (stavebné práce pri realizácii exteriérov a interiérov), Róbert Vojčík, Lenka 

Vojčíková, Kluknava 309. Najvýznamnejší priemysel v obci: Poľnohospodársky (rastlinná a 

živočíšna výroba) – PD Kluknava, Kluknavská mliekáreň a Lesné hospodárstvo – Urbárska 

spoločnosť. Najvýznamnejšia poľnohospodárska výroba v obci: Poľnohospodárske družstvo 

Kluknava, Kluknavská mliekáreň (výroba tradičných výrobkov z ovčieho a kravského mlieka 

– bryndza, syry, oštiepky, parenice, kolibky a iné) 

Zdravotnú starostlivosť v obci poskytuje: Praktický lekár pre dospelých MUDr. Abdul Wares, 

zdravotná sestra Mária Čigarská a Zubná ambulancia MUDr. Milan Šoltýs, zdravotná sestra 

Renáta Lokšinská. 

Obecná knižnica 

Vedúcou obecnej knižnice bola aj v roku 2018 Adriana Martiníková a  bolo prihlásených 45 

používateľov, z toho bolo 35 používateľov do 15 rokov. Knižnica vo svojom fonde k 

31.12.2018 evidovala 6 582 kn. jednotiek, z toho 1 419 kn. jednotiek odbornej literatúry pre 

dospelých, 2 843 kn. jednotiek krásnej literatúry pre dospelých, 313 kn. jednotiek odbornej 

literatúry pre deti a mládež a 2 007 kn. jednotiek krásnej literatúry pre deti a mládež. Knižnica 

v roku 2018 uskutočnila 1 327 výpožičiek – o 225 viac ako v roku 2017.  

Urbárska spoločnosť pozemkové  spoločenstvo Kluknava  

Predsedom spoločnosti je Ing. Ján Kaľavský, lesníkom a odborným asistentom, lesným 

hospodárom: Peter Vaščák z Margecian a ekonómkou: Magdaléna Šucová. Výbor bol zvolený 

v roku 2014 a k personálnym zmenám nedošlo. Rok 2018 bol desiatym rokom hospodárenia 

podľa programu starostlivosti o les. V roku 2018 Urbárska spoločnosť pozemkové 

spoločenstvo vykonalo ťažbu dreva, a to ihličnaté drevo o objeme 593,00 m3, listnaté drevo o 

objeme 1743,22 m3, spolu vo výmere 2296,22 m3. Stav holín na začiatku roka bol 1,60 ha, 

prirodzené zmladenie bolo vykázané na ploche 4,94 ha. Stav holín ku koncu roka bol 0,15 ha. 

Zalesnených bolo 1,50 ha holín a 0,60 ha bolo opakované zalesňovanie, t.j. vylepšovanie. 

Spolu bolo vysadených 11 000 ks sadeníc.  



Poľnohospodárstvo v Kluknave 

Každým rokom členov Poľnohospodárskeho družstva ubúda, v roku 2018 je ich 100 – z toho 

45 dôchodcov, 16 pracujúcich a 39 nepracujúcich členov. Za člena poľnohospodárskeho 

družstva, po predaji podielnických listov, bola prijatá firma SFD druhá správa aktív, družstvo, 

následne sa udiala zmena v predstavenstve družstva, o odstúpenie požiadal jeho dlhoročný 

člen p. Peter Bandžuch. Za člena predstavenstva a podpredsedu poľnohospodárskeho družstva 

bol kooptovaný zástupca SFD, druhá správa aktív, družstvo, Ing. Repovský.  Aj 

poľnohospodárstvo vníma klimatickú zmenu, najmä stratu klasických štyroch ročných 

období, akoby sa úplne vytratila jar, podobne je to aj s jeseňou, čo sa prejavuje na vegetácii a 

nižších úrodách. Jarné práce sa zahájili až v mesiaci apríl pre dlhotrvajúce mrazy, následne 

nastúpilo horúce a suché obdobie. V roku 2018 sa hospodárilo na celkovej výmere 1870,79 ha 

poľnohospodárskej pôdy, z čoho orná pôda predstavovala výmeru 443,18 ha. Aj napriek 

nižšiemu nárastu sa začalo so zberom krmovín už v máji z dôvodu neprezretia. Vďaka 

výživovému poradcovi p. Čimborovi sa vyrobili senáže v nadštandarnej kvalite. 

Poľnohospodárom sa včasný nástupom do jednotlivých zberov podarilo pokosiť porasty 

ďateľovín 3-krát a lucernu dokonca až 5-krát. Dochádza k znehodnocovaniu balíkovanej 

senáže, ktorá je často napadnutá plesňami a krmivo sa tak stáva nepoužiteľným, preto je treba 

pristúpiť k aplikácii konzervantov do senážnych balíkov, podobne je to aj s balíkovaným 

senom. So zberom obilovín sa začalo niekoľko dní pred odpustom sv. Anny, čo naznačovalo 

nižšie úrody. Zber bol vykonávaný dodávateľsky, keďže kombajny boli staršie, nebola 

spokojnosť ani s kvalitou zberu.  Aj napriek  nižším úrodám sa podarilo predať 150 ton 

obilovín v bio kvalite. Družstvo sa neustále snaží dopĺňať aj poľnohospodársku techniku, ale 

rok čo rok je problém zabezpečiť dostatok zamestnancov, ktorí by tieto stroje obsluhovali. Na 

odstraňovanie náletov drevín z trvalo trávnatých porastov je určený len 1 zamestnanec, ktorý 

sa nevenuje inej činnosti. Problém je aj využívanie mulčovacej techniky. Z dôvodu 

obmedzených kapacít energetických zariadení sa v roku 2018 nedokázala nasadiť. Tento 

problém je nutné vyriešiť nákupom jedného samohybného mulčovacieho stroja, ktorý by sa 

dal využiť aj na iné poľnohospodárske práce počas sezónnych prác. Úpadok vzťahu človeka k 

poľnohospodárskym zvieratám je zjavný najmä na úseku živočíšnej výroby, pre družstvo je 

už skoro nemožné nájsť človeka, odborníka, ktorý by sa tomu venoval. Mierne sa zvýšil stav 

počet kráv bez tržnej produkcie mlieka, ale aj dojníc. Vstupom pred pár rokmi do družstva 

BIOTATRY, poľnohospodári začali mlieko predávať do zahraničia. Výrobe mlieka sa začala 

venovať väčšia pozornosť, pretože za bio mlieko dosiahli vyššie tržby. V roku 2018 sa na 

družstve chovalo skoro 700 ks hovädzieho dobytka. Základné stádo v priemere tvorilo 196 

dojníc a 164 kráv bez tržnej produkcie mlieka. V priebehu roka vyprodukovali 1 201514 

litrov kravského mlieka, čo je o 90814 litrov viac ako v roku 2017. Predaj mlieka činil 

1047572 litrov a oproti predchádzajúcemu roku bol o 83866 litrov vyšší. Dojčiace kravy 

chovali v dvoch stádach, a to v Richnave a Slatvine, spolu v počte 164 ks. Počas roku sa 

narodilo 312 teliat - z toho 154 ks predali a 163 preradili do vyšších kategórií. Predali 84 ks 

mliečnych teliat o priemernej váhe 58 kg a 70 ks zástavových a jatočných teliat o priemernej 

váhe 258 kg. V roku 2018 sa znovu podarilo zlepšiť situáciu s úhynmi hovädzieho dobytka. 

Pod celkove zlepšenie úrovne chovu hovädzieho dobytka sa výrazne podpísalo spomínané 

zlepšenie kvality objemových krmovín, ktoré sa vyrobili vo vysokej výživovej a dietetickej 

kvalite a v dostatočnom množstve. Väčší problém bol s chovom oviec, plne obsadený bol iba 

1 košiar.  Priemerne v roku 2018 chovali 2016 oviec. Základné stádo v počte 1270 bahníc 

bolo rozdelené na tri salaše. - Kluknava a Slatvina s výrobou ovčieho hrudkového syra a 



Hrišovce s produkciou ovčieho mlieka. Na Slovinkách už bolo len stádo 226 ks mladých 

oviec a 86 brakových bahníc. Ďalej poľnohospodári chovali 256 ks chovných  jahničiek.  V 

roku 2018 sa narodilo 1347 ks jahniat - z  nich sa predali 869 kusov do Sabinova, 334 

jahničiek sa nechali na obnovu stáda a vybralo sa 16 baránkov ako potenciálne plemenné 

zvieratá.  S odbytom jahniat bol problém - odberatelia nakúpili jahňatá mäsových plemien z 

Čiech a Poľska a na Slovensku zostalo veľké množstvo jahniat, ktoré nevykúpili. Aj toto je 

jeden z ďalších vážnych problémov v chove oviec. Produkcia od dojných stád bola 14292 kg 

ovčieho hrudkového syra a 31983 l ovčieho mlieka. Úhyn oviec podobne ako chov 

hovädzieho dobytka každým rokom sa postupne znižuje. Aj napriek tomu spolu  uhynulo 312 

zvierat. Najväčší  podiel na tom mal úhyn jahniat, ktoré sa sústredili na farme v Richnave. 

Príčin bolo  niekoľko, ale najvážnejšia bola nedostatočná opatera týchto jahniat.  V chove 

ošípaných sa pokračovalo v objektoch na farme v Richnave. V čistokrvnej forme sa tu 

chovajú plemena Pietrain a Biele ušľachtilé. V roku 2018 tvorilo základné stádo 63 ks prasníc 

priemerného stavu. Aj v roku 2018 sa pokračovalo v obnove základného stáda zaradením 10 

chovných  prasničiek. V roku 2018 sa spolu narodilo 754 ciciakov, do odstavčiat zaradili 762 

zvierat. Výkrm realizovali len na vlastných zvieratách, ktorých sme zaradili 694 ks. Aj 

napriek tomu, že v poslednom období stúpajú ceny ošípaných poľnohospodári zvažujú, či s 

chovom pokračovať, alebo ho zrušiť.  

 

Výstavba a zmeny charakteru obce 

- Miestnu komunikáciu medzi Kluknavou a Štefanskou Hutou  obec osvetlila. 

Osadených bolo 24 svietidiel, ktoré pomôžu zvýšiť bezpečnosť občanov, 

predovšetkým v nočných hodinách. Celková investícia bola vo výške 11 000 €, z toho 

bolo 5 000 € poskytnutých z Ministerstva vnútra SR v rámci programu Prevencia 

kriminality v obci. Práce boli prevedené svojpomocne.  

- Dom kurialistov s hospodárstvom – /Múzeum/ -  zlikvidovaná bola 

azbestovocementová krytina /zabezpečila firma Ronar Košice za 5 460 €/, ktorá bola 

nahradená štiepaným šindľom vyrobeným zo smrekovcového dreva, ktorú zrealizoval 

Štefan Grech z Bušoviec v sume 105 067,06 €. Zároveň bol namontovaný hromozvod, 

štablón a osadené odtokové žľaby.  

- Dňa 2.októbra 2018 sa uskutočnilo slávnostné otvorenie oddychovej zóny „Pri haci“, 

ktorého sa zúčastnilo niekoľko desiatok občanov. Po slávnostnom požehnaní kríža, 

ktorý vytvoril umelecký rezbár Štefan Grech z Bušoviec, sa prítomní spolu so 

správcom farnosti Mgr. Jozefom Palenčárom pomodlili októbrovú pobožnosť. 

Súčasnú podobu oddychovej zóny odborne navrhli architekti Ing. arch. Zuzana 

Medvecká-Heretiková a Ing. arch. Juraj Medvecký-Heretik - ATELIÉR MEDIČI a 

zrealizovala ju firma Jozefa Kurillu z Richnavy.  

 

- Slávnostné otvorenie telocvične pri základnej škole po jej rekonštrukcii sa konalo dňa 

17. októbra 2018. Starosta obce v rámci svojho príhovoru, okrem iného, pripomenul, 

že telocvičňa bola postavená v roku 1984 v akcii Z.  V roku 2018 bola obci poskytnutá 

dotácia vo výške 117 500 €, vďaka ktorej sa vymenila palubovka, okná, kotly a 

sklobetónky, opravil a zateplil sa strop a taktiež sa vymenili aj svietidlá. Spoluúčasť 

obce v rámci tejto rozsiahlej rekonštrukcie bola vo výške 29 375 €,  ZŠ Kluknava z 



vlastného rozpočtu prispela sumou 35 072 €. Stavbu realizovala firma Miroslav Hrubý 

- Mirex zo Spišskej Novej Vsi zastúpená Miroslavom Hrubým a stavebný dozor 

vykonával Ing. Ivan Fejedelem.  

 

- Dňa 3. septembra 2018 sa uskutočnilo slávnostné otvorenie zrekonštruovanej 

materskej školy. V rámci rekonštrukcie sa urobilo podkrovie s novými triedami a 

príslušenstvom, so sociálnymi zariadeniami, spálňami, budova bola zateplená, 

vymenili sa okná a upravilo prízemie. Investícia na rekonštrukciu materskej školy 

tvorila hodnotu 357 148, 58 €. 

- V mesiacoch júl a august sa zrealizovala obnova budovy šatní a tribúny TJ Kluknava, 

ktorá sa zrekonštruovala v sume 13 010,53 €, z toho obce dostala na túto 

rekonštrukciu dotáciu zo Slovenského futbalového zväzu vo výške 10 000 €. V rámci 

tejto obnovy sa vymenili okná, opravili sa omietky, vymaľovalo sa, vymenili sa 

lavičky na sedenie na tribúne, namontovali sa solárne fotovoltaické panely na ohrev 

vody, oplechovali sa strechy na vstupných budovách pri bráne. Rekonštrukciu 

zrealizovala firma Alkon SV s.r.o. zo Spišskej Novej Vsi.  

 

- Rozhodnutím Ministerstva životného prostredia SR, riadiacim orgánom pre operačný 

program životného prostredia bola schválená žiadosť obce Kluknava o nenávratný 

finančný príspevok na Podporu predchádzania vzniku biologicky rozložiteľných 

komunálnych odpadov v obci vo výške 85 579,80 €. V rámci tohto projektu bolo 

zabezpečených 620 kompostérov – 120 ks vo veľkosti 800 l a 500 ks vo veľkosti 1000 

l. - v domácnostiach a na verejných priestranstvách. 

 

Kultúra   

3. ročník kluknavskej fašiangovej zabíjačky 

Dňa 27. januára 2018 sa už po tretíkrát konala Kluknavská fašiangová zabíjačka. Táto, takmer 

už tradičná, akcia sa tento rok konala za priaznivého počasia. Vzhľadom na ostatné dva 

ročníky, kedy ortuť teplomera klesala hlboko pod nulu, to tento rok vyzeralo úplne inak. Za 

teploty + 4 ˚C sa okolo 11.00 hod začali zhromažďovať prví hostia, až ich počet stúpol na 

viac ako 500. Kluknavskú fašiangovú zabíjačku otvoril starosta obce Ing. Štefan Kováč a o 

dobrú fašiangovú zábavu a náladu sa počas celej akcie starala nielen FSk Kluknavčanka, ale 

aj ľudová hudba pod vedením p. Jaroslava Ondáša z Hrišoviec. Ošípaná vážila 170 kg a 

rozobratá putovala do tomboly, do ktorej za zapojilo niekoľko desiatok prítomných.   

Stavanie mája  

Stavanie mája na sviatok  Turíc je tradíciou aj v našej obci Kluknava. Obec Kluknava, FS 

Kluknavčanka a Dobrovoľný hasičský zbor Kluknava sa rok čo rok snažia udržiavať tento 

hodnotný kultúrny zvyk. Tento rok stavanie májov pripadlo na sobotu 19. mája 2018.  

Kluknavské folklórne slávnosti 

Dňa 02.09.2018 sa konal už 14. ročník kluknavských folklórnych slávností pod názvom „A ot 

Kľuknavi šedzem miľ“, na ktorých okrem hlavného hudobného hosťa hudobnej skupiny 



Kollárovci, vystúpil aj miestny súbor, deti z materskej a základnej školy, DFS Viganček z 

Košíc, FS Mladý Marmon z Chmeľnice, FS Kliperčan zo Žakaroviec, ĽH KuFer a Stanislav 

Rychnavský – heligonkár z ČR, rodák z Richnavy. Bola to jedinečná kultúrna akcia s 

neopakovateľnou atmosférou, ktorej sa zúčastnilo viac ako 1000 ľudí.  

Úcta k starším   

Tak ako každý rok, aj v roku 2018, konkrétne 17. októbra,  zorganizovala obec Kluknava 

Úctu k starším, ktorou si uctila spoločným posedením nielen pri dobrom jedle, ale aj hudbe, 

starších občanov – konkrétne jubilujúcich od 65 rokov a každý nasledujúcich 5 rokov. 

Prítomným po celé popoludnie robila spoločnosť Ľudová hudba KuFer a dievčatá z FS 

Kluknavčanka.  Táto jedinečná akcia je vždy možnosťou poďakovať našim už starým 

rodičom za ich službu, nielen vo svojich rodinách, ale aj v obci.     

Organizácie 

Únia žien Slovenska – Základná organizácia Kluknava 

Dňa 08.01.2018 sa uskutočnila výročná členská schôdza, na ktorej sa volil nový výbor a  

predsedníčka. Mgr. Emerenciu Lovásovú nahradila Bc. Anna Rabatinová. Počet členiek v 

organizácii je 56. Dlhoročná členka Anna Zimmermanová, sa 05.03.2018 zúčastnila 

51.ročníka okresnej súťaže Vansovej Lomnička v Spišskej Novej Vsi v Galérii umelcov, s 

poéziou od Jána Smreka – Báseň o krásnej matke, kde získala 2. miesto, postúpila na krajské 

kolo, ktoré sa konalo 17. 03. 2018 v kultúrnom dome v Košickej Belej – s tou istou poéziou 

získala 2. miesto. Dňa 19.03. 2018 sa v koncertnej sále Reduty v Spišskej novej Vsi konalo 

predveľkonočné stretnutie rodín „Veľká noc prichodzi,“ ktoré organizovala Únia žien 

Slovenska a na ktorej nechýbali ani šikovné ženy z kluknavskej únie žien: Marta Jurčáková, 

Mgr. Gabriela Kyseľová, Daniela Šlebodová, Mgr. Mária Pongó, Katka Regrutová, Bc Anna 

Rabatinová, Bc. Eva Ondášová a Anna Ringošová, ktoré prezentovali svoje ručné práce, ale aj 

pripravené jedlá na tematiku „Náš veľkonočný stôl“. Ženy u únie majú vzťah aj k ekológii a 

snažia sa byť dobrým príkladom aj v tejto oblasti, preto v mesiaci apríl pod vedením Bc. Evy 

Ondášovej vyčistili plochu od pani Gomoľovej až k dolinskému  krížu, kde členky pozbierali 

odpad: papiere, plastové fľaše, a iné,  a následne bol tento odpad odvezený na skládku, kde aj 

patrí.  Členky únie sa pravidelne starajú aj o výzdobu v miestnom kostole, ale aj v kostolíku 

sv. Anny - Martina Richnavská, Katarína Regrutová, Alžbeta Pioková, a to pod vedením Bc. 

Evy Ondášovej. Dňa 16. 5. 2018 si únia žien spolu so žiakmi ZŠ a MŠ Kluknava, rodičmi a 

učiteľmi v základnej škole pripomenuli Deň matiek - únia žien zorganizovala nádhernú 

výstavku ručných prác v priestoroch školy, kde si mohli všetci pozrieť krásu a nádheru 

šikovných rúk kluknavských žien. Únia nezabúda ani na duchovnú stránku svojich členiek, 

dňa 26.5.2018 zorganizovali púť do Gaboltova, sv. omšu slávil Mgr. Pavol Gajdošík, súčasne 

navštívili aj Vyšnú Šebestovú, tzv. Ružencovú záhradu, a tak ako každý rok, aj tento, sa 

členky pod vedením Anny Ringošovej zúčastnili v mesiaci júl púte v Levoči Pri príležitosti 

Národného týždňa Charity zorganizovala kluknavská Únia žien dobrovoľnú zbierku šatstva, 

obuvi a hračiek. Táto zbierka sa uskutočnila v dňoch 12.6. - 14.6.2018 v priestoroch 

Obecného úradu Kluknava a bola odovzdaná Spišskej katolíckej charite. Členky únie patria 

medzi aktívne obyvateľky obce a neustále niečo tvoria, organizujú rôzne výlety, posedenia, 

zúčastňujú sa konferencií, súťaží, divadelných predstavení, za zmienku stojí: výlet autobusom 

do Starej Ľubovne na Ľubovniansky hrad,  22. septembra 2018 sa zúčastnili 6. ročníka 

kultúrno – športovej olympiády „Ženy v akcii,“ v areáli Športového klubu Harichovce. , kde 

súťažili sme v dvoch družstvách a aj napriek zlému počasiu sa umiestnili na 7. a 9. mieste, 

21.novembra 2018 sa dve členky zúčastnili IV. konferencie KO ÚŽS v Košiciach „Odkaz 



Terézie Vansovej a skupiny spisovateliek pre súčasnú ženu“, 26. novembra 2018 organizovali 

„Predmikulášske posedenie“ v priestoroch jedálne Základnej školy v Kluknave,  

29. novembra 2018 uvili a ozdobili pred nadchádzajúcim adventom veniec pri Kaplnke sv. 

Jána Nepomuckého, 8. decembra 2018  sa zúčastnili divadelnej komédie Reštaurácia, 

v divadle Spišskej Novej Vsi, 10. decembra 2018 sa zapojili do dobrovoľného projektu „Čaro 

Vianoc“ v Spišskej Novej Vsi. Bol to jubilejný 30. ročník predvianočného stretnutia rodín, 

ktoré je dobrovoľníckou aktivitou, 16. decembra 2018 v Kaštieli Biela dáma a Čierny rytier v 

Kluknave sa zapojili do spoluorganizovania akcie Tradície a zvyky v Kluknave pred 

Vianocami a počas nich. Bolo to venované najmä deťom, aby nezabudli na dedičstvo našich 

otcov a starých otcov, mám a starých mám. 

 

Slovenský zväz zdravotne postihnutých – Základná organizácia Kluknava 

Slovenský zväz zdravotne postihnutých ZO Kluknava mala k 31.12.2018 – 106 členov a 

činnosť základnej organizácie sa riadi plánom práce, ktorý každoročne schvaľuje členská 

základňa. Predsedníčka ZO Kluknava je Mária Papcunová. Podobne ako Únia žien, aj 

členovia SZZP sa snažia zostať aktívni – organizujú spoločné výlety – Vysoké Tatry dňa 

15.01., zúčastňujú sa rôznych kultúrnych predstavení, konferencií, súťaží, zo všetkých aktivít 

môžno spomenúť: výlet do Vysokých Tatier dňa 15.01.2018 v Ľadovom dome na Hrebienku 

– vedúcou zájazdu bola Anna Rychnavská, dňa 13.09.2018 to bol výlet do Levoče a Vrbova a 

presne o mesiac neskôr zasa výlet do Poľska – Krosno a na Duklu, dňa 16.04.2018 boli 

členovia účastní divadelného predstavenia „Až tri v taňcu na Vidermaňcu“ v Spišskej Novej 

Vsi, „Zábavného trojboja“ v Margecanoch dňa 26.05.2018 získala  

 diplom A. Schvarcová – 2. miesto v kategórii ženy nad 65 rokov a Ján Papcun, 2. miesto v 

kategórii mužov nad 65 rokov – ide o súťaž v riešení krížoviek, sudoku a osemsmeroviek. 

Členovia sa každoročne zúčastňujú aj rôznych kúpeľných a rekondičných pobytov – ide 

najmä o pobyt v termálnom kúpalisku Vrbov, ktoré je jednodňové, ale niektorí členovia si 

dopriali relax aj v Bardejovských Kúpeľoch, Trenčianskych Tepliciach a v Turčianských 

Tepliciach. Peknou aktivitou organizácie bol aj Deň rodiny, ktorý sa konal 05.07.2018 v 

budove základnej školy – išlo o stretnutie členov a ich rodinných príslušníkov pri dobrom 

jedle a priateľskej nálade- stretnutie malo 61 účastníkov. Organizácia každoročne myslí aj na 

svojich jubilujúcich členov – svojim 11 členom tento rok odovzdali malé pozornosti. Aktívni 

sú nielen na domácej pôde, ale aj v rámci  iných základných organizácií v rámci okresu – 

23.08.2018 sa zúčastnilo členov 2. ročníka športových hier okresu Gelnica „Neseď doma, poď 

s nami“, dňa 15.11.2018 boli účastní akcie „Kráčame vpred“ v Mníšku nad Hnilcom – išlo o 

pracovný seminár základných organizácií, ktorého zámerom bolo zvýšiť úroveň aktivít 

dobrovoľníkov v základných organizáciách, dňa 12.12.2018 sa v Nálepkove konal „Náš deň“ 

– bolo to stretnutie členov výborov ZO. A na záver roka to bolo milé Mikulášske posedenie, 

ktoré sa konalo 06.12.2018 v reštaurácii Poľovník a tohto predsviatočného stretnutia sa 

zúčastnilo 91 účastníkov.  

Klub slovenských turistov Kluknava 

Klub slovenských turistov ako každý rok, aj tento, zorganizoval dňa 2.06.2018 už 31. ročník 

výstupu na Roháčku. Zraz a prezentácia účastníkov bola od 7,00 hod. do 9,00 hod. v hostinci 

„U Mili“. Štartovné pre deti bolo 1€ a pre dospelých 2 €. V cene bola zahrnutá plaketa, 



odznak a občerstvenie na chate na Čiernej hore, kde účastníci mohli získať pekné ceny v 

tombole. Tohto výstupu sa zúčastnilo okolo 300 turistov a milovníkov prírody. Klub počas 

roka organizoval skôr individuálne turistické výstupy, než celoskupinové. Predsedom v roku 

2018 bol Ing. Radoslav Horšulák.  

Folklórny súbor Kluknavčanka 

Vedúcou folklórneho súboru je aj v roku 2018 naďalej Mgr. Gabriela Kyseľová. Folklórny 

súbor sa rok čo rok snaží aktívne uchovávať a odovzdávať ľudové piesne, tance, a zvyky 

ďalším generáciám, a to nielen na svojich každotýždenných stretnutiach na nácvikoch, ale aj 

účasťou na rôznych kultúrnych podujatiach. Naša FSk začala rok bilancovaním a 

zhodnotením aktivít za uplynulý rok na výročnej členskej schôdzi dňa 19.01.2018. Folkloristi 

začali rok 2018 vystúpením na 3. kluknavskej fašiangovej zabíjačke, na ktorej oživili zvyk 

„Chodenie s Heinom“, dievčatá - za sprievodu muziky v zložení: PaedDr. Roman Ondáš, 

Marek, Matej a Jozef Tatranský, zatancovali koleso a veselým spevom rozohriali prítomných 

v chladnom januárovom dni. Únia žien Slovenska, okresná organizácia Sp.N.Ves, každoročne 

organizuje výstavu ručných prác s kultúrnym programom zameraným na blížiacu sa Veľkú 

noc. Na tejto akcii dňa 19.03.2018 sa Folklórny súbor Kluknavčanka predstavila 

fašiangovými zvykmi. Dňa 05.05.2018 sa dievčenská zložka zúčastnila regionálnej súťažnej 

prehliadky „Nositelia tradícií“ v Smižanoch. Predstavili sa svadobným zvykom „Vitie pierok“ 

a umiestnili sa v bronzovom pásme. V predvečer Turíc – Rusadľoch- 19.05.2018- dievčatá 

farebnými stužkami ozdobili pripravený máj aDHZ Kluknava za sprievodu spevu dievčat 

symbolicky postavili máj pre všetky dievčatá z Kluknavy. Členovia súboru prijali pozvanie 

Karpatskonemeckého spolku a obce Chmeľnica, okr. Stará Ľubovňa, na 26. ročník „Dni 

nemeckej kultúry“ a 03.06.2018  vystúpili s pásmom „Pranie na potoku“. Rádio Regina 

Košice  pozvala našich súboristov na verejnú nahrávku relácie „Zahrajte mi túto“ – na 

rozhraní dvoch regiónov: Spiša a Šariša. Toto nahrávanie sa uskutočnilo dňa 04.06.2018 v 

susednej šarišskej obci Víťaz, kde vystúpila domáca FSk Pridaň a FS Kluknavčanka za 

doprovodu ľudovej ľudovej hudby Romana Ondáša. Mária Hamráková, členka súboru, 

rozprávala o histórii FSKluknavčanka od jej vzniku v roku 2000, Apolónia Cenká, taktiež 

členka, spomínala na svoju učiteľku – speváčku Janku Guzovú a RNDr. Mária Vasiľová 

oboznámila prítomných aj širokú poslucháčsku verejnosť s dejinami a pozoruhodnosťami 

Kluknavy. Relácia bola odvysielaná dňa 11.06.2018. Folklórny súbor sa zúčastnil dňa 

25.08.2018 na folklórnych slávnostiach v Žakarovciach, kde sa každoročne usporadúvajú 

„Dni Janky Guzovej“, kde sa predstavil s pásmom Dožinky. Folklórny súbor bol jedným zo 

spoluorganizátorov kluknavských folklórnych slávností. Členovia súboru Kluknavčanka 

vystúpila v rámci slávností s pásmom Dožiniek a dievčatá zatancovali rezké koleso za 

sprievodu hudby PaedDr. Romana Ondáša, Jozefa, Mateja a Mareka Tatranských. Tieto 

slávnosti boli o to významnejšie, že boli zároveň oslavou 60.výročia organizovaného folklóru 

v obci Kluknava. Na týchto slávnostiach získali ocenenia obce, starostu obce a in memoriam 

– bývalí, súčasní, aj zomrelí obyvatelia obce, ktorí sa pričinili o šírenie a pozdvihnutie kultúry 

a folklóru v obci: Cena Obce Kluknava: Mgr. Gabriela Kyseľová- Peter Richnavský - Mária 

Richnavská - Marta Kipikašová za úspešnú činnosť pri zachovávaní ľudových tradícií a 

folklóru Obce,  Cena starostu obce Kluknava:  Folklórny súbor Kluknavčanka - Detský 

folklórny súbor Viganček za dlhoročné a úspešné zachovávanie a šírenie ľudových tradícií, 



folklóru a za šírenie dobrého mena obce Kluknava a Cena Obce Kluknava in memoriam:  

Alžbeta Cirbusová, Ivan Fremal, Ladislav Rychnavský.  

Okresné osvetové stredisko v Spišskej Novej Vsi každoročne organizuje program 

predvianočných a vianočných zvykov „Z daleka my idzeme“. Dňa 15.12.2018 sme vo 

Veľkom Folkmári vystúpili s pásmom „S kudzeľu“ a „Na Ondreja“. Folklórny súbor vystúpil 

taktiež aj 16.12.2018 v kaštieli v Kluknave pri príležitostnej akcii s názvom „Tradičné 

Vianoce“, kde členovia prítomným priblížili zvyky od Ondreja do Vianoc.  

Dobrovoľný hasičský zbor Kluknava 

Predsedom Dobrovoľného hasičského zboru Kluknava je Štefan Hvizdoš, pokladník Jozef 

Cenký. Dobrovoľní hasiči sa starajú o zverenú hasičskú techniku a sú nápomocní v obci 

najmä pri organizovaní rôznych podujatí ako je organizácia dopravy pri odpuste sv. Anny, 

alebo pri kluknavských folklórnych slávnostiach či pri tradičnom stavaní mája obci. Aktívni 

sú aj pri pomoci svojim profesionálnym kolegom predovšetkým z Krompách, ktorí ich žiadajú 

najmä o pomoc pri hasení požiarov v jarnom období (v oblasti „Dubie“), ale pomáhajú aj pri 

iných udalostiach, ako odpratávanie snehu z miestnych komunikácií a chodníkov v obci. 

Dobrovoľný hasičský zbor v Kluknave sa dňa 17. júna 2018 zúčastnil obvodovej súťaže 

dobrovoľných hasičských zborov vo Vojkovciach, kde obsadil 5. mieste v rámci svojho 

okrsku. 

Poľovníctvo  

V obci Kluknava pôsobia dve poľovnícke zoskupenia, tomu staršiemu Poľovníckemu 

združeniu Kluknava, ktorého história siaha do obdobia 50.rokov 20 stor., predsedá v roku 

2018 Ján Majerník st., tajomník Pavol Ondáš a kontrolór Ing. Damián Ringoš. Toto združenie 

od roku 2013 nemá svoj poľovný revír, ale ale aj napriek tomu sa jeho členovia naďalej 

starajú o zver, chaty a poľovnícke zariadenia. Okolnosti odobratia poľovného revíru tomuto 

poľovníckemu združeniu sú vecou širšej diskusie. Členovia združenia sú aj naďalej aktívni a 

ako to uvádzajú aj na svojej internetovej stránke, veria, že sa ich poľovný revír vráti tým, 

ktorí kontinuálne a demokraticky odovzdávali mladším poľovníckym generáciám.  

Dňa 19.03.2012 vznikla Poľovnícka spoločnosť vlastníkov lesa a pôdy Kluknava,  ktorú 

založil Ing. Ľuboš Šuster – predseda, Ing. Jozef Hamrák – člen a Ing. Majlath – člen. Od 

19.08.2013 bol Poľovný revír Kluknava odovzdaný do užívania novo vzniknutej Poľovníckej 

spoločnosti vlastníkov lesa a pôdy Kluknava. Úlohou tejto poľovníckej spoločnosti je 

uskutočňovanie činností zameraných na trvalo udržateľné, racionálne, cieľavedomé 

obhospodarovanie a využívanie voľne žijúcej zveri ako prírodného bohatstva a súčasti 

prírodných ekosystémov ako súčasti kultúrneho dedičstva, tvorby a ochrany životného 

prostredia. Organizujú aj rôzne súťaže, napr. tretí ročník súťaže o najlepšieho líškara. Súťaž 

sa konala v zimných mesiacoch od decembra do februára. Celkovo bolo ulovených 33 kusov 

líščej zveri. Na treťom mieste sa umiestnili: Vladimír Balčák a Lukáš Richnavský s počtom 3 

ks, na druhom mieste sa umiestnili: Ing. Marek Balčák a Martin Lipták s počtom 4 ks a 

prvenstvo obhájil Ľubomír Lovas s počtom 13 ks ulovených líšok.  

 

 



Školstvo 

Materská škola  

Materskú školu v školskom roku 2017/2018 navštevovalo 45 detí a výchovno-vzdelávacia 

činnosť sa realizovala v dvoch triedach. Riaditeľkou materskej školy je Mgr. Alena Cifrová. 

Výchovno-vzdelávací proces sa učiteľky snažili deti obohatiť o rôzne mimoškolské aktivity, 

či už účasťou na súťažiach, obecných podujatiach – Kluknavské folklórne slávnosti, 

príležitostnými aktivitami, ktoré boli spojené s práve prebiehajúcim ročným obdobím, ale aj 

pozývaním zaujímavých hostí, ktoré sa venujú detskému publiku, no aj školskými výletmi a 

vlastnými aktivitami – Úcta k starším, Deň Matiek, mikulášske prekvapenia či vianočné 

vystúpenie. Pri príležitosti Medzinárodného dňa detí učiteľky zorganizovali pre deti „Farebný 

svet detí“ – týždeň plný aktivít a súťaží, deti sa zoznámili so včelárstvom, užili si športový 

deň na futbalovom ihrisku a jazdu na koni, Indiánsky deň, turistickú vychádzku, tvorivé 

dielne, školský výlet do kaštieľa v Markušovciach, Spišský salaš, Bijacovce – Lesnícke 

múzeum. Predprimárne vzdelávanie v júni 2018 ukončilo 14 predškolákov. Do školského 

roka 2018/2019, teda v septembri 2018 sa deti vrátili a niektoré ešte len prvýkrát nastúpili do 

zrekonštruovanej materskej školy. Rekonštrukciou sa rozšíril aj priestor a pribudlo o triedu na 

viac. Preto do školského roka 2018/2019 nastúpilo do materskej školy 55 detí z toho 13 

predškolákov. Žiaci materskej školy uspeli na rôznych súťažiach: Miriam Zimmermannová 

získala 2. miesto v behu na 30 m, Viktória Majerníková patrila medzi ocenených primátorom 

mesta Gelnica, úspech mal aj výkres Viktórie Richnavskej, ktorý bol vystavovaný na 

vernisáži, Paulína Kováčová skončila na 2.mieste vo výtvarnej súťaži, ktorej vyhlasovateľom 

bol Okresný úrad Gelnica „Ochranárik čísla tiesňového volania 112“. Vďaka 

kvalifikovaným pedagogickým zamestnancom a vhodne vytvorenému prostrediu sa deti v 

materskej škole učia byť nielen vzdelanými, tvorivými, ale aj ľudskými a empatickými 

osobnosťami. A v neposlednom rade je to aj miesto, kde rok čo rok vznikajú nové 

kamarátstva a kde sa buduje aj vzťah k rodnej obci.  

 

Základná škola  

Základná škola je právnym subjektom od 1. júla 2002. Je plno organizovanou školou s 

triedami 0. – 9. ročníka. Základná škola k 31.12.2018 mala 640 detí - väčšina detí je z 

marginalizovanej rómskej komunity, počet tried k 29.06.2018 bolo 37, základná škola má už 

dlhšiu dobu problém s kapacitou, preto Obec Kluknava vypovedala školský obvod obci 

Richnava k 31.03.2018. Riaditeľkou školy je RNDr. Jela Zimmermannová, zástupcovia Mgr. 

Cyril Krinický a Ing. Peter Cenký, základná škola evidovala 48 pedagogických a 11 

nepedagogických zamestnancov. V školskom roku 2017/2018 ukončilo povinnú školskú 

dochádzku 60 žiakov. K 15.09.2018 sa zápisu na plnenie povinnej školskej dochádzky 

zúčastnilo 69 detí.  

Žiaci sa so svojimi učiteľmi pravidelne zapájajú do školských projektov, súťaží na okresných, 

krajských, či celoslovenských úrovniach a samozrejme aj na samotnej škole sa zrealizovalo 

množstvo zaujímavých kultúrnych, športových a vzdelávacích akcií pre žiakov, zameraných 

na protidrogové, environmentálne, ľudskoprávne, multikultúrne a iné aktivity, podporujúce 

zdravý mentálny a fyzický rozvoj osobnosti dieťaťa, za spomenutie z množstva aktivít stoja 

napr. účasť na regionálnej súťažnej prehliadke hudobného folklóru detí „Zahraj, že mi 

zahraj“, rozvoj „Čitateľskej gramotnosti na školách“ inšpiroval pedagógov primárneho 

vzdelávania na našej škole k zorganizovaniu už štvrtého ročníka čitateľskej aktivity s mottom 

„Kto veľa číta, veľa sa dozvie“, šírenie osvety o význame dodržiavania pravidla „vidieť a byť 



videný“ používaním reflexných prvkov (reflexných pások, príveskov, viest a atď.) za zníženej 

viditeľnosti alebo tmy si v mesiaci marec 2018 pripomenuli žiaci a učitelia formou výstavky 

na chodbe 1.stupňa., v rámci osláv Európskeho dňa jazykov na škole organizovali niekoľko 

edukačných aktivít - jednou z nich bol aj etwinning projekt Fortune Cookie Project to 

celebrate EDL, ktorý učitelia a žiaci vytvorili spolu s  partnerskou školou v Poľsku. Projekt 

prihlásili do súťaže o najinovatívnejšiu udalosť EDL v roku 2017 a tento projekt sa stal 

jedným z najinovatívnejších. V apríli sa žiaci zúčastnili na exkurzii v koncentračnom tábore 

Osvienčim v Poľsku, škola sa zapojila aj do celonárodnej kampane s názvom Do školy na 

bicykli, v  októbri sa v Prešove (v Kine Scala) konal už XIV. ročník medzinárodného festivalu 

animovaných filmov pre deti s názvom Bienále animácie Bratislava, ktorého sa zúčastnili aj 

žiaci kluknavskej školy, atď. Tých aktivít, ktoré vedenie v spolupráci s pedagogickým zborom 

organizuje je naozaj veľa, žiakov tak učia stať sa zodpovednými, čestnými, vzdelanými a 

sociálne cítiacimi osobnosťami.  

 

Cirkevný život 

 

Správcom farnosti bol v roku 2018 aj naďalej pán farár Mgr. Jozef Palenčár, ktorý 

pôsobil ako správca farnosti v Chmeľnici. Úrad kaplána vykonával od 10.07.2018 Mgr. Lukáš 

Kutlák, preto sa aj dňa 5. júla 2018 konala na farskom dvore rozlúčka veriacich s kaplánom 

Mgr. Pavlom Gajdošíkom. Funkciu organistky zastávali: Mgr. Helena Tivadarová rod. 

Kováčová, Nikola Rabatinová, Mária Lovásová, Nikola Čarnoká . Funkciu kostolníka 

vykonávali: Mgr. Jozef Franko a Jaroslav Lipták. O kvetinovú výzdobu kostolov sa starali: 

Bc. Eva Ondášová, Alžbeta Pioková, Katarína Regrútová. Na pravidelné upratovanie kostola 

sa v sobotu týždenne striedali ženy a muži farnosti, podľa vyhláseného harmonogramu. 

Dňa 5. mája 2018 sa uskutočnila farská púť do Krakova do Sanktuária Božieho 

milosrdenstva v rámci celoslovenskej púte Rádia Lumen. Pri kaplnke sv. Jána Nepomuckého 

sa dňa 20.mája 2018 uskutočnila pobožnosť.  Púť k svätej Anne v Kluknave 2018 sa niesla v 

duchu 160. výročia zjavení sa Panny Márie v Lurdoch a 100. výročia narodenia sv. Pátra Pia. 

Odpust sa konal v dňoch 21. - 26.7. 2018, ale iba 4 dni a to: 21.7.2018 celebroval sv. omšu P. 

Pavol Kruták SVD, provinciál SVD na Slovensku, po sv. omši sa konala spomienka na p. 

Jozefa Hanzélyho SVD., správcu farnosti v Kluknave v rokoch 1982-1990, sobotňajší 

program končil fatimskou pobožnosťou. Nedeľnú bohoslužbu viedol ráno o 8.00 hod. Vdp. 

Ján Kundek, administrátor farnosti Michalová a slávnostnú sv. omšu celebroval J.E.Mons. 

František Rábek, vojenský ordinár. Odpust pokračoval v stredu 25.07.2018, sv. omši 

predsedal Vdp. Jozef Palenčár, farár v Kluknave. Na slávnosť sv. Joachima a Anny celebroval 

sv. omšu Vdp. Marián Kuffa, správca farnosti Žakovce a štatutár Inštitútu Krista Veľkňaza v 

Žakovciach. Je treba podotknúť, že všetky sv. omše sa konali iba dopoludnia. Aj v roku 2018 

stále pokračuje tradícia Fatimských sobôt, ktoré sa v letných mesiacoch uskutočňujú v 

kostolíku sv. Anny a v zimnom čase vo farskom kostole. Dňa 25. novembra 2018 sa spojila 

slávnosť Krista Kráľa so slávnosťou patrónky nášho farského kostola sv. Kataríny  

Alexandrijskej a s 25. výročím primičnej sv. omši nášho rodáka kňaza Mgr. Rolanda Ferenca. 

Slávnosti sa zúčastnili  aj kluknavský farár Mgr. Jozef Palenčár a kaplán Mgr. Lukáš Kutlák.  

Zloženie farskej a hospodárskej rady je v roku 2018 nezmenené. 

 

Počasie 

Rok 2018 začal veľmi teplým januárovým počasím. Priemerná teplota v januári v našej obci 

dosahovala -0,3 °C. Typické zimné počasie prišlo až na prelome februára a marca. Priemerná 

teplota vo februári sa pohybovala na úrovni -2.5°C. V mesiaci marec bola nameraná najnižšia 



teplota v roku 2018 a to -21°C (1.3.2018). Silné mrazy potrvali až do polovice marca. 

Typicky jarné počasie trvalo len zhruba 2 týždne a už v prvej polovici apríla nás nečakane 

prekvapil príchod leta. Priemerná teplota v mesiaci apríl síce dosahovala 13°C, ale teploty 

počas aprílových dní dosahovali letné hodnoty (9. apríla bola nameraná teplota: 25.2°C, 12. 

apríla -  28.5°C). Apríl 2018 bol na väčšine staníc vôbec najteplejším aprílom od začiatku 

systematických meraní na území Slovenska. Mesiac máj patril v roku 2018 medzi najteplejšie 

mesiace v celom roku (bol to 4. najteplejší mesiac) a taktiež bol to aj mesiac s najnižšou 

nameranou vlhkosťou a najsuchším počasím. Zaujímavým fenoménom leta 2018 bola veľmi 

dlhá perióda teplého počasia, ktorá sa vyskytla v júli a pokračovala v priebehu väčšiny 

augusta. Počas letných mesiacov bolo veľmi málo zrážok. Najvyššie nameraná teplota bola 4. 

augusta 2018 a to 38.9°C. Jeseň bola premenlivá, koniec septembra bol čo sa týka zrážok 

suchý. Prvé mrazy sa vyskytli už v závere septembra (30.9.2018 bola nameraná ranná teplota 

-4.2°C). Záver októbra sa zasa niesol v znamení nadpriemerne teplých dní  (31.10.2018 bola 

najvyššie nameraná teplota 20.2°C). Prvé ľadové dni, teda dni kedy maximálna denná teplota 

vzduchu nevystúpila ani na 0 °C, sa vyskytli na prelome novembra a decembra 2018 

(30.11.2018 bola priemerná hodnota -7.1°C a 1.12.2018 to bolo priemerne, čo sa týka teploty 

-9.1°C) 
Záver roka 2018 sa na území Slovenska vyznačoval teplým počasím. Ešte 20.12. bolo 

mrazivo a maximálna denná teplota vzduchu nevystúpila na väčšine územia ani nad nulu.  O 

dva dni neskôr (22.12.) sa začalo výrazne otepľovať. Na štedrý deň 24.12.2018 bola 

priemerná teplota -0.1°C a otepľovanie pokračovalo v nasledujúcich dňoch. Rok 2018 sa dá 

označiť ako vytrvalo teplotne nadnormálny.  
    

Šport:  

Telovýchovná jednota FC Kluknava  

V jarnej časti boli do A-mužstva zapracovaní hlavne mladí hráči a na hosťovanie tiež prišiel 

Dávid Seman zo Sloviniek. Mužstvo dospelých po náročnej jarnej časti si postrážilo pozíciu z 

jesene a obhájilo 12. miesto. Pre naše mužstvo to znamená, že aj budúci ročník bude hrať v V. 

lige skupine podtatranskej. Medzi najlepších strelcov jarnej časti patrili: Marián Belej, Marek 

Belej a Marcel Varga. Po sezóne sa s mužstvom rozlúčil tréner a hráč Richard Borza, ktorý 

odišiel do Veľkého Šariša. Mužstvo dorastu potešilo najviac, keď po výborne odohranej jarnej 

časti skončilo na prvej priečke. Dorastencov viedol tréner Milan Lisý. Z dorastencov sa 

strelecky darilo: Danielovi Šubovi, Tomášovi Chibeľovi a Dávidovi Jánošíkovi. Žiacke 

mužstvo prevzal od jarnej časti staronový tréner Peter Rychnavský. Najmladšiemu družstvu 

sa v jarnej časti darilo striedavo, napokon jarnú časť ukončili na 8. mieste s úspešnými 

strelcami: Šimonom Kubalecom, Patrikom Čechom, Patrikom Macejkom a Leonardom 

Fodorom. 

Mužstvo dospelých v jesennej časti prevzal Milan Lisý s  asistentom Mariánom Belejom. 

Jeseň bola pre A-mužstvo pomerne nestabilná a kritická, preto im jesenná časť priniesla 12. 

priečku v tabuľke. Najlepšími strelcami v jesennej súťaži medzi dospelými hráčmi boli Mário 

Kakalejčík, Marián Belej a Dominik Bodnár. Dorastencov viedol tréner Mário Kakalejčík. 

Chlapcom, podobne ako A-mužstvu, jesenná časť nevyšla podľa predstáv a v tabuľke sa 

umiestnili na poslednej priečke. Z dorastencov sa strelecky najviac darilo: Dominikovi 

Bodnárovi, Tomášovi Chibeľovi a Dávidovi Jánošíkovi. Žiacke mužstvo pod taktovkou 

trénera Petra Rychnavského sa umiestnilo po jeseni na solídnej 7. priečke. Úspešnými 

strelcami medzi žiakmi boli: Dominik Michlík, Marián Nemčík,  Marko Fodor a Alex 

Sebastian Papcun. Predsedom TJ FC Kluknava zostal aj v roku 2018 Ján Richnavský.  



 

 

Oceňovanie najúspešnejších športovcov regiónu Spiš za rok 2017 

Dňa 8. marca 2018 sa v Hrabušiciach pod záštitou Olympijského klubu SPIŠ, obce Hrabušice 

a Okresného úradu v Spišskej Novej Vsi, v budove Obecného úradu Hrabušice konal už 45. 

ročník vyhlásenia najúspešnejších športovcov regiónu Spiš za rok 2017. Aj obec Kluknava 

mala na tomto tradičnom podujatí svoje zastúpenie. Ocenenie z rúk starostu obce Ing. Štefana 

Kováča prijali bývalí úspešní športovci obce: Emil Borza a Ondrej Rychnavský. Od 

Slovenského olympijského výboru prijal na tomto podujatí čestné uznanie za aktívny prístup a 

príkladný vzťah k športu aj kluknavčan Emil Hudák.  

 

The Run Slovakia 2018  

Dňa 1. júna 2018 sa Obec Kluknava už po druhýkrát stala súčasťou celoslovenskej športovej 

akcie s názvom THE RUN SLOVAKIA 2018. Išlo o najdlhší štafetový beh na Slovensku, 

ktorého trasa viedla z Košíc do Bratislavy. Trasa bola dlhá 521 km a vystriedalo sa na nej 350 

bežcov, ktorí boli súčasťou konkrétneho tímu. Medzi bežcami bol tento rok aj dlhoročný 

kluknavský maratónec Emil Hudák, ktorý odbehol úctyhodných 60 km.  

7. ročník futbalového vianočného turnaja Kluknavčanov o pohár starostu obce 

Dňa 29.12.2018 sa v telocvični Základnej školy v Kluknave konal 7. ročník futbalového 

vianočného turnaja Kluknavčanov o pohár starostu obce. Účastníkmi turnaja boli 

Kluknavčania – narodení, bývajúci, „priženení“. Najdôležitejšie nebolo, ktoré družstvo 

vyhralo, ale že sa stretli futbalisti – Kluknavčania rôznych generácií, ktorí vytvorili príležitosť 

na sviatočné stretnutie sa Kluknavčanov -  priateľov, kamarátov, známych.   

 

  

Spracovala: 

Mgr. Lucia Kipikašová, kronikárka obce 
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